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Vážení čtenáři

Újezdského zpravodaje.
Jistě jste nemohli přehlédnout, že únorové

číslo našeho zpravodaje vychází na novém
papíře  a  s  novou úpravou. Chtěli jsme Vám
tento dárek dát k Novému roku a téměř se
nám to podařilo. Za sponzorství a iniciativu
při vytvoření výtvarného návrhu chci podě-
kovat novému členu naši redakční rady panu
Ing. Janu Mužákovi  a  za příkladnou spolu-
práci při  realizaci tohoto návrhu tiskárně BETIS
v Běchovicích, jmenovitě paní Šidákové a panu
Šedivému.

Doufáme, že se Vám nová úprava bude
líbit, a přejeme Vám hezké počtení  v  roce
2005.

Pavel Švejnoha, šéfredaktor ÚZ.

3,-kc
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Zápis ze 44. schůze Rady MČ
Praha 21 ze dne 8. prosince 2004

Schvaluje

- změnu organizačního řádu Úřa-
du MČ Praha 21 v I I .  části  B
čl. 2 v bodě 2.1.27. dle dodat-
ku č. 10 dle předloženého návr-
hu, který je součástí usnesení

- zvýšení osobní ho ohodnocení
pí Zdenky Vodové  –  vedoucí
občanskoprávního odboru dle
předloženého návrhu, který je
součástí usnesení, a  to s plat-
ností od 1.  1. 2005

- zařazení pí Zdenky Vodové,
pí Vlasty Koníčkové a p. Petra
Vlásenka do platové třídy dle
katalogu prací na dobu delší
než 4 roky dle § 3 odst. 4
psím. A) NV 330/2003 Sb.

- paušální  poplate k  ve  v ý š i
1.000,- Kč /měsíc za použí-
vání mobilního telefonu pro
Městkou policii MČ Praha 21,
a  to s platností od 29.11. 2004

- smlouvu o dílo č. 011-2004
na stavbu: „Zámková dlažba
v objektu Úřadu MČ Praha 21“
se zhotovitelem díla – SIM
stavby spol. s.r.o, Sládkova
847/7, 415  01 Ústí nad Labem
a zároveň pověřuje starostku
pí Zikmundovou podpisem
této smlouvy

- smlouvu o dílo č. 014-2004
na stavbu: „Oplocení objektu
a odvodnění základů stávají-
cího objektu Úřadu MČ Pra -
ha 21“ se zhotovitelem díla –
SIM stavby spol. s.r.o, Slád-
kova  847/7, 415  01  Ústí  nad
Labem a zároveň pověřuje sta -
rostku pí Zikmundovou pod-
pisem této smlouvy

- smlouvu o dílo č. 01-12-2004
na zimní údržbu místních  ko -
munikací a zárove ň  pověřuje
starostku pí Zikmundovou pod-
pisem této smlouvy

- opětovný  záměr  odprodat
v  souladu s  pr ivatizačními
pravidly by t  č .  6  v  u l .  Ží-

šovská 1627, Praha 9 –  Újezd
nad Lesy třetí osobě s mini-
m á l n í  v y h l a š ova c í  c e n o u
1.900.173,-Kč a zároveň ukládá
Úřadu MČ Praha 21 zajistit
vyvěšení privatizačního zámě-
ru dle prováděcího předpisu
a nabídky na prodej třetí oso-
bě po dobu 30 dnů na úřední
desce

- úpravu rozpočtu na rok 2004
–  rozpočtové opatření č. 42
dle předloženého návrh u  –
tabulky,  která je nedílnou sou-
částí usnesení. Jedná se o po-
skytnutí finančního příspěvku
na vybavení muzea v Masa-
rykově ZŠ ve výši 80.000,-Kč.
Zároveň ukládá Úřadu MČ
Praha 21 převést finanční pro -
středky z kapitoly 10 poklad-
n í  sp ráva  d o  kapito l y  06
kultura

- úpravu rozpočtu na rok 2004
–  rozpočtové opatření č. 43
dle předloženého návrhu ta -
bulky,  která je nedílnou sou-
částí usnesení. Jedná se o vrá-
cení finančních prostředků na
dvě třídy MŠ v Masaryko -
vě ZŠ ve výši  1.000.000,-Kč
a zároveň ukládá Úřadu MČ
Praha 21 převést finanční pro -
středky z kapitoly 08 školství
do kapitoly 10 pokladní správa

- uvolnění finanční částky ve výši
1.200,-Kč na administrativní
práce při  otevření Újezdského
muzea pro pí Marii Pilnou
a  to  formou dohody o prove -
dení práce

- smlouvu o budoucí smlouvě
o zřízení věcného břemene na
uložení telekomunikačních  za -
ř í z e n í  d o  p o z e m k ů  p a rc.
č .  577/1 (PK 708), 557/1,
579/1,  577/91, 461 (PK 709),
577/2 (PK 708) v  k.ú. Újezd
nad Lesy ulice Ochozská a zá-
roveň pověřuje starostku  p í
Zikmundovou podpisem této
smlouvy za podmínky,  že  při

podpisu budou ze strany ža-
datele vyřešeny majetkoprávní
vztahy u příslušných pozemků
a že žadatel zajistí geometric
ké zaměření na vlastní náklady

Bere na vědomí

- analýzu příjmů a výdajů za
Újezdský zpravodaj a zároveň
ukládá redakční radě, aby  v  ter-
mínu do konce ledna 2005
předložila návrh na zkvalitnění
obsahové  a  g rafické stránky
Újezdského zpravodaje a ná-
vrh na navýšení rozpočtu s ohle-
dem na toto zkvalitnění

- ukončení existence svazu tě-
lesně postižených a jeho za-
členění do svazu postižených
civilizačními chorobami

- zápis z jednání KVV ze dne
24.11.  2004  a  26 .11.  2004
a zároveň schvaluje plán vý-
stav Újezdského muzea na rok
2005

- informace o změně dopravní-
ho značení na komunikaci I/12
a stavu přeložky I/12 R1 Úva -
ly a zároveň ukládá starostce
pí Zikmundové předložit ma-
teriál na jednání Zastupitelstva
MČ Praha 21

Odvolává

- paní Boženu Ryantovou z  ko -
mise sociální a zdravotní  z  dů-
vodu opakovaných neomluve -
ných absencí a zároveň jmenuje
členkou komise sociální a zdra -
votní paní MUDr. Barboru Die-
poldovou,  a  to  s platností od
9. 12. 2004

Souhlasí

- s  předloženými cenovými na-
bídkami Mgr.  Věry Bečkové
a QN DOMOV s.r.o a uklá-
dá starostce pí Zikmundové
předložit materiál ke  schvále-
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ní na jednání Zastupitelstva
MČ Praha 21

- s  p ředloženým formulářem
„Ohlášení k místnímu poplat-
ku za užívání veřejného pro -
stranství“ a zároveň ukládá
Úřadu MČ Praha 21 uplatňo-
vat nový systém s účinností od
1.1. 2005

- s darovacími smlouvami pro
firmy PUDIS a.s., Vodomont-
VS a.s., ZISTA –Jaroš, Miro -
slav Štěpán, LNC MARKET
C H A D I M A  KOVOVÝROBA,
LACINA- KOUBSKÝ SDRUŽE-
N Í  E L E K T RO ,  t ý ka j í c í  s e
osazení  vánočného stromu
a zároveň ukládá starostce pí
Zikmundové předložit smlou-
vy ke schválení na jednání Za-
stupitelstva MČ Praha 21

- se změnami rozpočtu na rok
2004  –  rozpočtová opatření
č.  39 a 40 dle předloženého
návrh u  tabulek,  k teré  jsou
součástí usnesení. Jedná se
o přijetí neinvestiční účelové
dotace ze státní rozpočtu na
úhradu poštovného v  sou-
vislosti s výplatou dávek stání
sociální  podpor y.  Z á roveň
ukládá starostce pí Zikmun-
dové předložit tato opatření
ke schválení na jednání Za-
stupitelstva MČ Praha 21

- s  úpravou  rozpočtu na rok
2004  –  rozpočtové opatření
č.  44 dle předloženého ná-
vrhu tabulky, která je součástí
usnesení. Jedná se poskytnutí
neinvestičního příspěvku  n a
dovybavení 2 tříd  MŠ v  Ma-
sarykov ě  Z Š  v  kapito le  04
školství z rezervy  v  kapitole 10
pokladní správa  a  z á roveň
ukládá starostce pí Zikmun-
dové předložit toto opatření
ke schválení na jednání Za-
stupitelstva MČ Praha 21

- s  úpravou  rozpočtu na rok
2004  –  rozpočtové opatření
č. 45 dle předloženého návr-

hu tabulky,  která je nedílnou
součástí usnesení. Jedná s e
o dofinancování investiční akce
č. 7831  –  za teplení fasády
a výměna oken ZŠ Rohožník
a zároveň ukládá starostce
pí Zikmundové předložit toto
opatření ke schválení na jed-
nání Zastupitelstva MČ Pra -
ha 21

Revokuje

- usnesení Rady MČ Praha 21
č.  880 ze dne 24.11. 2004
v plném rozsahu a zároveň
souhlasí s převodem vlastnic-
tví bytové jednotky č.  1611/
13 v ul. Žíželické 1611,  Pra -
ha 9 Újezd nad Lesy slečně
Pavle Opatrné a ukládá sta -
rostce pí Zikmundové před-
ložit převod vlastnictví bytové
jednotky ke schválení na jed-
nání Zastupitelstva MČ Pra -
ha 21

- usnesení Rady MČ Praha 21
č. 898 ze dne 24.  11. 2004
v plném rozsahu a zároveň
souhlasí s návrhem rozpočtu na
rok 2005 dle předloženého
návrhu  a  uk ládá  s tarostce
pí Zikmundové předložit ná-
vrh  rozpočtu na rok 205 ke
schválení na jednání Zastupi-
telstva MČ Praha 21

- usnesení Rady MČ Praha 21
č.  889 ze dne 24.11. 2004
a zároveň schvaluje úpravu
rozpočtu na rok 20004  –  roz-
počtové opatření  č .  41 dle
předloženého návrhu tabulky,
která je nedílnou součástí usne-
sení. Jedná se o poskytnutí
finančního příspěvku Sboru pro
občanské záležitosti  ve výši
7.000,-Kč na vánoční poseze-
ní důchodců a zároveň uklá-
dá Úřadu MČ Praha 21 pře-
vést finanční prostředky z  ka -
pitoly 10 pokladní správa do
kapitoly 09 vnitřní správa

Podporuje

- petici na rozšíření MHD a mož-
nost z vedení do provozu linky
MHD Háje – Petrovice – Pra-
ha 15 – Dolní Měcholupy –
Dubeč – Běchovice –  Černý
Most a zároveň pověřuje sta -
rostku pí Zikmundovou pod-
pisem této petice

Zápis z mimořádné schůze rady
MČ Praha 21
ze dne 20. prosince 2004

Souhlasí

- se změnami rozpočtu na rok
2004  –  rozpočtovými opatření-
mi č .  46 –  48 dle  předložené-
ho návrhu tabulky,  která j e
součástí usnesení a zároveň
ukládá starostce pí Zikmun-
dové předložit tato opatření
ke schválení na jednání Za-
stupitelstva MČ Praha 21

Doporučuje

- Zastupitelstvu MČ Praha 21
revokovat usnesení č. 37  Za-
stupitelstva MČ Praha 21 ze
dne 20. 3. 2003 – části tý-
kající se převodu bytové jed-
notky č.  1613/4, Žíželická ul.
čp. 1613 a zároveň ukládá sta-
rostce pí Zikmundové předlo-
žit nový návrh na převod by-
tové jednotky č. 4/1613  ke
schválení na jednání Zastu-
pitelstva MČ Praha 21

Schvaluje

- zásady přidělování bytů a nový
systém bodového hodnocení
dle předloženého návrhu, a to
s platností od 1.  1. 2005

- poskytnutí finančních prostřed-
ků na mzdy ve výši 30 tis. Kč
1.  M Š ,  S tarokolínská 132,
190 16   P raha 9 – Újezd nad
Lesy a zároveň ukládá Ú řadu
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MČ Praha 21 převést tyto  f i -
nanční prostředky z  kapitoly 10
– pokladní správa d o  kapito -
ly  04  –  školství

Zápis z 10. zasedání
Zastupitelstva MČ Praha 21
konaného dne 20.12. 2004

Schvaluje

- program 10. zasedání Zastu-
pitelstva MČ Praha 21

- návrh  rozpočtu na rok 2005
dle přílohy,  která je nedílnou
součástí originálu usnesení

- převod vlastnictví 2 bytových
jednotek – Źíšovská 1627/11,
Žíšovská 1628/36 v k.ú. Újezd
nad Lesy dle přílohy,  která  je
nedílnou součástí usnesení

- odpis pohledávky povinného
Sv a t o s l av a  P á v a  v e  v ý š i
519.127,12, -  korun, včetně pří -
slušenství

- změnu sídla 1.  MŠ Praha 9.
Újezd nad Lesy,  Starokolínská
132 a zařazení do Sítě škol
pod názvem 1. MŠ, Praha 9 –
Újezd nad Lesy, Čentická

- dodatek ZL č.2 Masarykovy
ZŠ, Praha 9 – Újezd nad Lesy,
Dodatek  ZL č .  1  1. Mateřské
školy,  Praha 9 – Újezd nad
Lesy,  Starokolínská 132,  do-
datek ZL č. 1 Mateřské školy
Sedmikráska, Praha 9 – Újezd
nad Lesy, Lišická 1502 a do-
datek ZL č.  1 Mateřské ško -
ly  Rohožník,  Praha 9 – Újezd
nad Lesy, Žárovická 1653 po
úpravě (rovné příležitosti  –
ředitel/ředitelka)

- odvolání paní Jiřiny Kučero -
vé z funkce člena finančního
výboru a zároveň volí paní Věru
Crhovou členkou finančního
výboru a jmenuje paní Vlastu
Berkovou tajemnicí finanční-
ho výboru

- rozpočtová opatření č. 27 –34:
změny rozpočtu na rok 2004

dle tabulky,  která je nedílnou
součástí usnesení

- rozbor hospodaření za 3. čtvrt-
letí roku 2004 dle materiálu,
který je nedílnou součástí ori-
ginálu usnesení

- rozpočtová opatření č. 39, 40,
44, a 45 dle tabulek, které jsou
nedílnou součástí usnesení

- kupní smlouvu s paní Mgr.  Vě -
rou Bečkovou, LLM, bytem
V  Kapslovně 2761/8, Praha 3
a  kupní smlouvu s QN DO-
MOV s.r.o, se sídlem V Olši-
nách  2 ,  10 0  0 0   Praha 10 dle
příloh, které jsou součástí ori-
ginálu usnesení

- darovací smlouvy pro firmy
PUDIS a.s., Vodomont-VS a.s.,
ZISTA – Jaroš, Miroslav Štěpán,
L N C  M A R K E T  C H A D I M A
KO VO V Ý RO B A ,  L A C I N A -
KOUBSKÝ SDRUŽENÍ ELEK-
TRO, týkající se osazení vá -
nočného stromu v Masarykově
parku,  S taroklánovická ul . ,
parc.č. 1652, k.ú. Újezd nad
Lesy dle příloh, které jsou ne-
dílnou součástí usnesení a zá-
roveň p ověřuje starostku  p í
Zikmundovou podpisem těch -
to smluv

- převod vlastnictví bytové jed-
notky č.  1611/13 v ul.  Žíže-
lické 1611,  Praha 9 – Újezd
nad Lesy slečně Pavle Opa-
trné dle přílohy,  která je  sou-
částí usnesení

- rozpočtová opatření č. 46 –48:
změna rozpočtu na rok 2005
dle tabulky,  která je nedílnou
součástí usnesení

Bere na vědomí

- plnění usnesení z minulého
zasedání Zastupitelstva MČ Pra-
ha 21

- informaci o řešení dopravní-
ho značení v ulici Onšovec-
ká a zároveň ukládá Úřadu
MČ Praha 21 zpracovat pře -

hodnocení koncepce doprav-
ního řešení v ulici Onšovecká
do příštího jednání zastupi-
telstva MČ Praha 21

- informace o plnění úkolů ohled-
ně opravy komunikace Zlivská
a průzkumu ohledně parkova-
cích míst na sídlišti Rohožník

- informaci o změně dopravního
značení na komunikaci I/12
Újezd nad Lesy – Běchovice
a  o  s tavu přeložky I/12  R1  –
Úvaly

- poskytnutí finančních  p ro -
středků na účet FK Újezd nad
Lesy

- informaci o stavu společnosti
Laxenburger

Neschvaluje

- předloženou žádost pí Sou-
ralové a manželů Vanerových
o zařazení do změn územního
plánu na parcelách č. 549/1
a 549/2 a zároveň ukládá Úřa-
du MČ Praha 21 informovat
žadatele

Volí

- mandátovou a  volební komisi
ve složení předseda pan Voňka
a členové pan Vojta a  pan
Brousek

- návrhovou komisi ve složení
předseda pan Hod a členové
pan Dvořák a pan Sikač

revokuje

- usnesení Zastupitelstva  M Č
Praha 21 č .  37 ze dne 20. 3.
2004 v části týkající se pře -
vodu bytové jednotky paní
Kumperové a zároveň schva -
luje nová převod bytové jed-
notky č. 1613/4, Žíželická 1613
na paní Oti l i i  Kumperovou
a pověřuje starostku pí Zik-
mundovou podpisem nové pře -
vodní smlouvy

ZPRÁVY Z RADY
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ROZHOVORY  S E  STAROSTKOU

V prosincovém vydání Újezdského zpravodaje
jsme s paní starostkou Andreou Zikmundovou
společně bilancovali dnes již uplynulý rok 2004.
Pojďme se tentokrát podívat na plány a záměry
paní starostky na rok letošní.

Paní starostko, kde Vy osobně vidíte nejdůle-
žitější rozvojové a investiční priority v kalendářním
roce 2005 ?

Já osobně mám pro  rok 2005 tři hlavní prio-
rity. Na  první místo  bych zařadila rekonstrukci
kanalizačního přivaděče. Na druhém místě jsou to
práce na opravě místních  komunikací tak, jak
jsme to podrobně rozebírali v minulém rozhovo -
ru. A tou třetí prioritou jsou dětská hřiště – jejich
rekonstrukce, doplnění o nové prvky a zvažujeme
i  variantu postavit hřiště nové. Plánů a projektů
máme hodně, důležité je sehnat na ně odpovída-
jící prostředky.

Paní starostko, hovoříme tady o záměrech nebo
o  reálných projektech, které jsou podloženy schvá -
lenými finančními prostředky?

Samozřejmě je řeč o té druhé kategorii. Jsem
opravdu velmi ráda, že mohu našim spoluobča-
nům už na začátku  kalendářního roku oznámit
realizaci těchto investičních akcí. Podařilo se nám
zajistit z rozpočtu hlavního města Prahy již v tuto
chvíli prostředky ve výši  50 mil.  Kč na projekty
z oblasti technické vybavenosti v naší městské části.
Gratuluji a přeji hodně dalších úspěchů  v  tomto
úsilí !

Nové projekty jistě většinu z nás potěší, ale
máte finančně pokryty i akce započaté již v roce
2004 ? Minule jsme spolu hovořili například
o výstavbě nové mateřské školky v lokalitě Bla-
tov.

Ano, dokončení výstavby této mateřské školky
v  roce 2005 je samozřejmě i nadále naším úko -
lem a plánem. Prostředky na to určitě máme.

Najde se v těch j iž  avizovaných 50 mil.  Kč
prostor  i  na  realizaci dalších akcí  ?

Určitě se chceme vedle hlavních priorit věnovat
i dalším projektům. K zajímavým akcím patří,  ale-
spoň podle mého názoru, například realizace tzv.
„Štulcovy otočky“ na Rohožníku. Finančně máme
tento projekt v rozsahu necelých 4 mil.  Kč j iž
také pokrytý. Jakmile budou vypořádány majetko -
právní vztahy, měla by začít jeho realizace. V plánu
je výstavba přibližně deseti menších obchůdků,
které určitě zpříjemní život občanů v této části
Újezda.

Na Rohožníku bude tento  rok rovněž dokonče-
na rekonstrukce budovy mateřské školy.  Pokusíme
se též zahájit práce na výstavbě garážového domu,

který by měl vyřešit dnes nevyhovující situaci s par-
kovacími místy na tomto sídlišti.

Teď hovoříme delší dobu o akcích, které se
týkají sídliště Rohožník. Není to příliš jedno-
stranná koncentrace investic do této lokality ?

Určitě ne. Z dalších akcí  bych  ráda zmínila
například to,  že  byla již ukončena projektová  do-
kumentace na výstavbu kanalizace při  hlavní ko -
munikaci Starokolínská – Novosibřinská.

V prosincovém čísle Zpravodaje jsem vyzval čte -
náře, aby mi v poslali  otázky a okruhy problé-
mů, které je nejvíce zajímají. Vybral jsem, paní
starostko, dvě oblasti, které se opakují nejčastěji
a určitě jsou aktuální i v letošním roce. První
skupinu tvoří  otázky kolem kauzy „LIDL“.  Jak
to  s  touto stavbou vypadá v těchto dnech  a  co
mohou občané očekávat pro nejbližší období ?

Mohu potvrdit, že územní rozhodnutí a staveb-
ní povolení bylo na stavbu prodejny LIDL již
vydáno. V nejbližší době by měla proběhnout
plánovaná demolice stávajících objektů a bude
zahájena vlastní výstavba.

Kdy je plánovaný termín dokončení ?
Stavba prodejny LIDL by měla být podle plánu

ukončena  přibližně v červenci až v srpnu tohoto
roku a věřím, že nová prodejna bude poté sloužit
k plné spokojenosti našich spoluobčanů.

Kde tam budou zákazníci prodejny parkovat ?
Nemáte obavy z dalšího neúměrného zatížení nej-
bližšího okolí LIDLU přilehlých uliček a středu
Újezda - intenzivní dopravou ?

Nemám z toho obavy. Součástí zpracované
a schválené projektové dokumentace je vyřešení
dopravní situace v okolí prodejny.  Ve schválené
dokumentaci je i  odpovídající parkovací plocha
pro automobily nakupujících.

Druhou oblastí, na kterou se čtenáři  ptají, je
možno shrnout do kategorie „koncepce rozvoje“
Újezda nad Lesy, zejména pak středové části obce.
Převažuje pocit, že se tomuto problému „radni-
ce“ nevěnuje dostatečně intenzivně…

Máme schválený územní plán hl. města Prahy,
potažmo MČ Prahy 21 a podle tohoto plánu po-
stupujeme. Je to dokument, který je veřejný a každý
se s ním mohl seznámit v době jeho přípravy
a projednávání.

Je však třeba si uvědomit, že jakýkoliv rozvoj
centra  j e  velmi limitován současnou dopravní si-
tuací. Těžko se nám bude vytvářet například ob-
chodní zóna, když se centrem valí téměř nepřetr-
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žitě kolony automobilů... Zásadním zlomem v této
oblasti bude, podle mého názoru, teprve silniční
obchvat, který odvede masivní dopravu mimo  Újezd.

S t ím bych asi souhlasil. Ale obchvat je záleži-
tost ještě minimálně několika let. Co do té doby  ?

Na rozvoji nejen centra, ale všech lokalit, chce-
me samozřejmě intenzivně pracovat. Je zřízena komise
koncepce a rozvoje městské části, kde se prav i -
delně scházejí odborníci z různých profesí a disku -
tují o možných směrech  rozvoje a především jejich
dopady na občany. Já sama jsem předsedkyní této
komise, protože ji považuju za jednu ze svých nej-
vyšších priorit.

A je  na Úřadě MČ Praha 21 zaměstnán archi-
tekt-urbanista, který by  se  tomu tématu průběž-
ně věnoval  ?

Bohužel není tomu tak. Vypsali jsme několikrát
výběrové  řízení na obsazení této pozice, ale vhod-
ný kandidát se doposud nenašel. V již zmíněné

ROZHOVORY  S E  STAROSTKOU

komisi pro  rozvoj jsou samozřejmě i odborníci na
tuto oblast, ale stále zaměstnance nemáme.

Znamená, že tato slova můžeme brát i  jako
výzvu našim spoluobčanům, aby pomohli takové -
ho odborníka nalézt ?

Ano, takového nového kolegu bychom mezi sebou
velmi rádi uvítali.

Paní starostko, děkuju vám za rozhovor a čas,
který jste si udělala.

Tomáš Vaníček
Redakční rada Újezdského zpravodaje

PS.

Pokud máte  i  v y  otázky  na  paní  s tarostku nebo
n a  konkrétní  útvar y  městského úřadu, zašlete  m i
j e  s  p ředst ihem na mé jméno a  adresu Újezdského
zpravodaje  nebo na  mai l  tomas_vanicek@seznam.cz.
Pokus íme se  je  zahrnout  do některého z  dalš ích
plánovaných  rozhovorů.

Z ÚŘADU

Na žádost místních obyvatel vydáváme následující informace :

PRO  P Ř Í PA D  O H ROŽENÍ
Příručka pro obyvatele

DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ ČÍSLA TÍSŇOVÉHO VOLÁNÍ

Zjistíte-li mimořádnou událost (požár,  havárii s únikem nebezpečné látky…), která
ohrožuje osoby, majetek nebo životní prostředí, okamžitě volejte  telefonní číslo
- 150 - Hasičský záchranný sbor ČR

Pomoc zdravotnické záchranné služby se vyžaduje při všech stavech ohrožujících
život. Přivolává se prostřednictvím telefonního čísla
- 155 -  Zdravotnická záchranná služba

Pokud jste svědky dopravní nehody nebo spáchání trestného činu, volejte  telefonní
číslo

-  15 8  -  Policie ČR nebo 156 - Městská policie

Jednotné evropské číslo tísňového volání 112 je určeno především pro cizince a pro
tísňové  volání při  rozsáhlých mimořádných událostech.
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Z ÚŘADU

Při  předávání zprávy na telefonní čísla tísňového volání uveďte:
-  co  se  s talo,
-  kde  se  to stalo,
-  s vé jméno a číslo telefonu, odkud voláte.

Po ukončení hovoru vyčkejte na zpětný telefonát, kterým si operační pracovník ověří
pravdivost nahlášené zprávy.

OBECNÉ ZÁSADY

● RESPEKTUJTE a snažte se získávat informace z oficiálních zdrojů (rozhlas, televize,
místní rozhlas, vyhláška obecního úřadu, pokyny zaměstnavatele apod.).

● NEROZŠIŘUJTE poplašné a neověřené zprávy.
● VARUJTE ostatní ohrožené osoby ve svém nejbližším okolí, nezapomeňte na neslyšící osoby.
● NETELEFONUJTE z bytečně  -  telefonní síť je v situacích ohrožení přetížena.
● NEPODCEŇUJTE vzniklou situaci.
● POMÁHEJTE sousedům, zejména starým, nemocným a nemohoucím lidem.
● UVĚDOMTE SI, že největší hodnotu má lidský život a zdraví a až potom záchrana majetku.
● UPOSLECHNĚTE pokynů pracovníků záchranných složek.

VAROVNÝ SIGNÁL

Obyvatelstvo je  v  případě hrozby nebo vzniku mimořádné události varováno přede-
vším prostřednictvím varovného signálu VŠEOBECNÁ VÝSTRAHA. Tento signál je vy-
hlašován kolísavým tónem sirény po dobu 140 vteřin a může zaznít třikrát po sobě v
cca tříminutových intervalech. Obyvatelstvo je následně informováno např.  rozhlasem,
televizí, místním rozhlasem, tzv. mluvícími sirénami, vozidly složek integrovaného zá-
chranného systému nebo jiným způsobem o tom, co se stalo a co se  má v  takovém
případě dělat.

Tón sirény Délka tónu Název  varovného signálu

Kolísavý 140 vteřin Všeobecná výstraha

Kromě varovného signálu „Všeobecná výstraha“ existuje v České republice ještě signál
„Požární poplach“.  Tento signál je vyhlašován přerušovaným tónem sirény po dobu
1 minuty (25 vteřin trvalý tón, 10 vteřin přestávka, 25 vteřin trvalý tón). Vyhlašuje se
za účelem svolání jednotek požární ochrany. Signál „Požární poplach“ vyhlašovaný
elektronickou sirénou napodobuje hlas trubky troubící tón „HO-ŘÍ“, „HO-ŘÍ“…po
dobu jedné minuty.
Ověřování provozuschopnosti systému varování a vyrozumění se  provádí zpravidla každou
první středu v měsíci ve  12 hodin akustickou zkouškou koncových prvků varování
zkušebním tónem (nepřerušovaný tón sirény po dobu 140 vteřin). O této skuteč-
nosti se obyvatelé dozví z hromadných informačních prostředků.

KDYŽ ZAZNÍ SIRÉNA

Níže uvedené pokyny platí jen tehdy, pokud zjevně nejde o povodeň nebo zemětřesení.
1) OKAMŽITĚ SE UKRYJTE

Vyhledejte ukrytí v nejbližší budově. Tou může být výrobní závod, úřad, kancelář,
obchod, veřejná budova i soukromý dům.
Jestliže cestujete automobilem a uslyšíte  varovný signál, zaparkujte automobil
a vyhledejte ukrytí v nejbližší budově.



8

Z ÚŘADU

2) ZAVŘETE DVEŘE A OKNA
Když jste v budově, zavřete dveře a okna. Siréna může s velkou pravděpodobností
signalizovat únik toxických látek, plynů, radiačních zplodin a jedů. Uzavřením
prostoru snížíte pravděpodobnost vlastního zamoření.

3) ZAPNĚTE RÁDIO NEBO TELEVIZI
Informace o tom, co se stalo, proč byla spuštěna siréna a varováno obyvatelstvo
a co dělat dále, uslyšíte v mimořádných zpravodajstvích hromadných informačních
prostředků. V případě výpadku elektrického proudu využijte přenosný radiopřijímač
na baterie. Tyto informace jsou sdělovány i obecním rozhlasem, popř. elektronic-
kými sirénami.

ANONYMNÍ OZNÁMENÍ (uložení bomby,  třaskaviny; použití nebezpečné látky apod.)

Anonymní oznámení o uložení bomby, třaskaviny nebo nebezpečné látky je většinou
směřováno tam, kde se nachází mnoho lidí. Je to logické, většina případů takovéhoto
počínání je zaměřena na vyvolání strachu. Víme však,  že  tomu tak vždy nebývá. Je
třeba počítat s tím, že anonymní výhružka může být uskutečněna. Aniž bychom
uvažoval i  o tom, zda jde např. o psychopata nebo o legraci, musíme takovou událost
brát vážně.
● V prvé  řadě událost okamžitě oznamte na tísňovou linku  158 (Policie ČR) nebo 150

(Hasičský záchranný sbor ČR).
● Pokud bylo anonymní oznámení o uložení bomby nebo třaskaviny v budově, ve které

se nacházíte, opusťte budovu a vzdalte se co nejdále od tohoto místa.
● V žádném případě se nezdržujte v blízkosti možného ohrožení i přesto,  že vaše zvě-

davost, co se bude v příštích minutách dít, vás nutí zůstat v blízkosti tohoto
nebezpečného místa.

OBDRŽENÍ PODEZŘELÉ ZÁSILKY (dopisu, balíčku)

● Podezřelou zásilku neotvírejte  a  netřepejte s  ní .
● Uložte zásilku do igelitového sáčku nebo jiného vhodného obalu.
● Poté opusťte místnost, umyjte si  ruce vodou a mýdlem a událost ohlaste na

tísňovou linku  158 (Policie ČR) nebo 150 (Hasičský záchranný sbor ČR). Policie ČR
nebo Hasičský záchranný sbor ČR zásilku od vás převezme a odveze ji k ověření obsahu.

Než zavoláte na tísňovou linku, seriózně zvažte skutečnosti, které mohou vést k názoru,
že se jedná o podezřelou zásilku.  Takovými mohou být například neočekávaná zásilka
od neznámého odesílatele s podezřelým rukopisem či výhružným textem na zásilce,
zapáchající zásilka nebo zásilka, ze které trčí dráty nebo se ozývá podivné tikání. Při
otevření zásilky to může být například podezřelá sypká hmota nebo jakýkoli podezřelý
předmět.

 INTEGROVANÝ ZÁCHRANNÝ SYSTÉM

Integrovaný záchranný systém je koordinovaný postup jeho složek při  přípravě na
mimořádné události a při  provádění záchranných a likvidačních prací.
Základní složky:
● Hasičský záchranný sbor České republiky,
● jednotky požární ochrany zařazené do plošného pokrytí kraje jednotkami požární ochrany,
● zdravotnická záchranná služba,
● Policie České republiky.
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OŽPD

Z ÚŘADU

Pilotní projekt – sběr nápojových  kartonů
Jak jste si určitě někteří všimli, objevili se na některých stanovištích tříděného odpadu v Újezdě nad

Lesy nové černé kontejnery na sběr nápojových  kartonů. Hlavní město Praha zahájila nový pilotní
projekt a bylo vybráno v  každé MČ několik zkušebních stanovišť na sběr tohoto odpadu. Kdo přesně
neví,  co si  má představit pod pojmem nápojový karton, jedná se o obaly např. od mléka a džusů.
V současné době je v Újezdě nad Lesy celkem 12 ks  kontejneru na sběr tohoto odpadu. Jedná se o
následující sběrná místa:

Níže Vám přikládám článek od kolegyně Mgr. Šiškové z Magistrátu hlavního města Prahy z odboru
infrastruktury města, která  Vám podrobně popíše postup a zpracování této  komodity.

M. Nejtková  -  OŽPD

Malešovská x Malotická
Domanovická x Oplanská
Pilovská vedle čp. 1731
Hulická MÚ
Toušická x Chotěnovská
Žehušická x Machovická
Žíšovská x Rohožnická
Zbýšovská x Lišická
Velebného
Hrádková x Sudějovická
Hulická  x  Valdovská
Nadějovská x Bělušická

Ostatní složky:
· vyčleněné síly a prostředky ozbrojených sil,
· ostatní ozbrojené bezpečnostní sbory,
· ostatní záchranné sbory,
· orgány ochrany veřejného zdraví,
· havarijní, pohotovostní, odborné a jiné služby,
· zařízení civilní ochrany,
· neziskové organizace a sdružení občanů, která lze využít k záchranným a likvidačním pracím.

Kde získat informace

Občan získá informace o charakteru možného ohrožení, o připravených záchranných
a likvidačních pracích  a  ochraně obyvatelstva  v  případě vzniku mimořádné události na
příslušném obecním úřadě.

Zaměstnanec získá informace o charakteru možného ohrožení, o připravených  zá-
chranných a likvidačních pracích  a  ochraně obyvatelstva v místě dislokace pracoviště
od svého zaměstnavatele (příslušné právnické osoby nebo podnikající fyzické osoby).

Právnická osoba nebo podnikající fyzická osoba získá informace o charakteru
možného ohrožení, o připravených krizových opatřeních a způsobech jejich provedení
u příslušného obecního úřadu.

Jitka Králová, krizové  řízení MČ Praha 21
                                                  tel.: 281  012 958
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Termíny přistavení velkoobjemových
kontejnerů na rok 2005

� únor Druhanická x  Staroújezdská 5. 2. velkoobjemový odpad

Valdovská x Kynická 5. 2. velkoobjemový odpad

Žehušická x Měšínská 19. 2. velkoobjemový odpad

Starokolínská (u parku) 19. 2. velkoobjemový odpad

� březen Dědická x Ranská 5. 3. velkoobjemový odpad

Rohožnická 5. 3. velkoobjemový odpad

Toušická 19. 3. velkoobjemový  odpad

Netušilská 19. 3. velkoobjemový odpad

Předpokládaná hodina zavezení po desáté hodině a po naplnění VOK nebude
vyměňován.

Předpokládaný odvoz VOK je po naplnění nebo v odpoledních hodinách (kolem
14.00 hod).

Co do velkoobjemového kontejneru patří?

Rozhodně ANO : starý nábytek – skříně, postele, stoly, židle, křesla…
koberce, linolea, matrace,
elektrotechnika  –  pračky,  myčky, videa, počítače, rádia…
zdravotní keramika – umyvadla, záchody

Co do velkoobjemového kontejneru  NEpatří?

Rozhodně NE : stavební odpad, suť
pneumatiky
lednice
autobaterie, barvy,  ředidla a jiné nebezpečné odpady
odpad ze zahrady

M. Nejtková  -  OŽPD
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LIKVIDACE BIOODPADU
Pomalu se blíží zima do svého posledního stadia a mnoho zahrádkářů se  připravuje vyrazit ostříhat

stromy, pohrabat trávníky, zbavit je zbytků listí a stařiny….a vyvstává opět známá otázka,  kam s tímto
odpadem. Samozřejmě jako  každý rok i  letos připravíme sběrnou sobotu, kdy přistavíme kontejnery  na
rostlinný odpad a štěpkovač. Předběžně akci plánujeme na začátek měsíce dubna, ale uvidíme, jak si
s námi počasí pohraje. O přesném termínu se dozvíte v  příštím čísle ( březnovém ) Újezdského zpravodaje.
Je nám jasné, že tato jedna akce nepojme veškerý rostlinný odpad z jarního úklidu zahrádek.  Proto
vám nabízíme i jiné možnosti likvidace.

Jednou, většině již dobře známou, je možnost uložení rostlinných zbytků ve sběrném dvoru v Horních
Počernicích. Zde lze odevzdat nejen rostlinný odpad, ale i velkoobjemový a slouží obyvatelům Prahy
zdarma ( po předložení občanského průkazu ).

Sběrný dvůr najdete na adrese Chvalkovická 3, Praha 20 – Horní Počernice, vedle železniční tratě.
Telefon 281 92 49 59
Provozní doba zimní: Po  –  Pá   8 :30  –  17:00, So 8:30 – 15:00
Provozní doba letní: Po  –  Pá   8 :30  –  18:00, So 8:30 – 15:00

Další, novou možností, je odvézt rostlinné přebytky do nově otevřené kompostárny v Malešicích.
Tato  kompostárna byla slavnostně otevřena koncem minulého roku  a  provozuje ji firma JENA ve
spolupráci s MHMP.  Kompostárna disponuje moderními přístroji na přeměnu bioodpadu na  kvalitní
kompostovou zeminu. Celý proces od prvního drcení bioodpadu po vyprodukování kompostu trvá cca
3 měsíce. Do kompostu se pak dále přimíchávají různé příměsi a vznikají tak různé druhy zahradnic-
kých substrátů.
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Této nové možnosti může vy-
užít každý občan, který má tr-
valé bydliště v Praze a prokáže
se, tak jako  ve sběrném dvoře,
občanským průkazem. Bioodpa-
du může přivézt až 250 kg.  Ro -
zumí se :  tráva, listí, hnůj, vět-
ve, zbytky ovoce, zeleniny, ornice,

pařezy,  kořeny.  P římo zde s i
mohou občané i nakoupit certi-
fikovaný kompost, borku, bale-
né substráty, substrát pro střeš-
ní zahrady a pro uliční stromořadí,
písek, dekorační kámen aj.
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MEZI LIDMI
Se zájmem a soustavně pozo-

ruji  dění v obci a konfrontuji je
se sdělením v Újezdském zpra -
vodaji. Bohužel shledávám, že čím
je náš Zpravodaj obsáhlejší, tím
méně je zajímavý, sdělný a tím
méně se také v obci děje.

Velice ráda něco veřejně po-
chválím a také jsem tak nejed-
nou učinila. V posledních letech
a měsících mám však pocity zá-
porné. Naše zastupitelstvo se uza-

vřelo do sebe, o jejich činnosti
se kromě čísel, vyhlášek a para -
grafů nedozvíme nic. Také sdě-
lení paní starostky ve zpravodaji
jsou čistě formální a nicneříkají-
cí. Díky tomu i občané rezigno-
val i  na veškeré protesty a ná-
mitky, což jistě vedení obce velmi
vyhovuje. Nehodlám se s tímto
stavem smíři t .  Porovnávám–li
přechod vedení z doby pana Sle-
záka  s  vedením současným, zdá

se mi, že v současné době ve-
dení téměř neexistuje. Ponechám
stranou osobní problémy pana
Slezáka, nejsem povolána je sou-
dit  ani kritizovat. Vidím ale, co
udělal pro naší obec on, ať už
je to krásná nová škola, dvě fot -
balová h řiště, Staroújezdská uli-
ce, Penny-Market,  rozšířený a re -
konstruovaný Místní úřad (který
při  t roše skromnosti snad mohl
stačit), světelné přechody, poli-

Předpokládáme, že tuto možnost mnoho z vás uvítá, neboť nenabízí pouhou likvidaci bioodpadu
ale i možnost ze stejného místa, při jedné cestě si odvézt kvalitní hotový  kompost  pro  vaši zahrádku.

Kompostárna je dobře přístupná, je umístěna vedle silnice na Říčany na adrese Dřevčická ul. Praha
10 Malešice. Ulice Dřevčická je spojnicí ulic Černokostelecké a Českobrodské na úrovni Malešice –
Hrdlořezy ( navazuje na ulici U Tvrze a Pod Táborem ).

Další informace o možnostech využití kompostárny a sběrného dvora získáte na OŽPD ÚMČ Praha
21 na  tel. 281012943,63 nebo na internetových stránkách ÚMČ Praha 21 – OŽPD. O nové  kom-
postárně se můžete též informovat na stránkách  www.jena.cz.
Provozní doba zimní čas : Po  –  Pá   8 :30  –  17:00, So 8:30 – 15:00
Provozní doba letní čas : Po  –  Pá   8 :30  –  18:00, So 8:30 – 15:00

Věříme, že další místo, kde lze likvidovat odpad, pomůže ke zlepšení vzhledu našeho okolí, zvláště
pak že ubyde zapáchajících hromádek s kvasícím ovocem po polích  a  při  kraji lesa.

OŽPD – D. Slabochová

OŽPD
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cejní stanice, rekonstrukce a vý-
stavba nových  bytů na sídlišti
Rohožník a mohli bychom po-
kračovat i dále.

Prot i  tomu jediná dvě známá
rozhodnutí současného zastupi-
telstva, a sice nová benzinová
pumpa uprostřed obce, možná
blížící se stavba Lidla v centru,
mně připadají obě jako nadby-
tečná. Jejich dopad na život obce
vidím záporně. Třet í  rozhodnutí

(podle sdělení paní starostky),
a sice otevření náhradní školky
v  nevyužitých prostorách školy je
samozřejmé a  p ro  rozhodování
zastupitelstva se  přímo nabízejí-
cí. Nevidím zde žádné důvody
k  ovacím. Pokud se opravilo ně-
kolik místních  komunikací, tato
činnost v obci probíhá nepřetr-
žitě již desítky let a doufám, že
bude dále pokračovat. Při  pře -
misťování pošty na nové stano-

viště mohlo jistě zastupitelstvo
projevit více pochopení pro  po-
třeby zejména starých občanů
a  ve spolupráci s poštou najít
lépe vyhovující řešení.

Je mi l íto, že situace v obci
vyvíjí tímto směrem, a budu jen
ráda, jestli mne osvícené a zá-
jmům a potřebám občanů ote -
vřené zastupitelstvo v dohledné
době svými činy přesvědčí o opa-
ku.

Hana Procházková

MEZI LIDMI

Chraňme své dobré jméno
Za deset  let podnikání vím, jak je důležité, aby

si firma dobře  chránila své jméno. Většina firem
do propagace svého jména investuje nemalé pro -
středky,  stejně tak do jeho ochrany před potenci-
álním zneužíváním. V řadě firem se hodnota  ná -
zvu téměř rovná hodnotě celé firmy. Hodně lidí
preferuje např. značku Sony, Nokia či  Adidas.
Mají je prostě radši než jiné.

Název naší obce je podobný těm firemním! Také
bychom ho měli chránit a investovat do něj.  Ně-
které obce to mají mnohem jednodušší než my.  Je
snažší pečovat  o  „Vršovice“, protože jsou na vršku
a  tak to bude i  za 50 let. Obdobně je to s názvy
obcí Silnice, Potoky,  Kopec – tady to mají jejich
obyvatelé jisté! Obyvatelé Újezda si to však zava -
řili. Svůj  Újezd pojmenovali nad Lesy.  To zname-
ná uprostřed lesů. Co když tu lesy ale jednou
nebudou? Co pak?

Většina zaměstnanců výše uvedených firem se
s názvy svých firem identifikují. Jsou k vlastní fir-
mě loajální. Obdobná situace je s námi – obyva -
teli. Znamená to, že např.  Obyvatelé dolní Lipky
jsou na svou obec tak pyšní, že by ji nikdy nevy-
měnili za Horní Lipka,  i  přestože by  s i  řada z  vás
řekla – lipka jako lipka.

S Újezdem jsem se identifikoval i  já, ještě před
svým přistěhováním. A to zejména, když jsem se
dozvěděl od realitní makléřky,  že  každý obyvatel
Újezda, pokud chce pokácet strom, musí jiný vy-

sadit! Ba co víc! Musí se také o něj starat. Tato
informace mě fascinovala. Byl jsem hrdý na to, že
budu členem takové obce! Představoval jsem si,
že  každý  ještě před povolením ke kácení  vyfasuje
cedulku s číslem nebo jménem, je mu přiděleno
místo a druh stromu, který musí koupit a na přidě-
leném místě vysadit. Domýšlel jsem si, jak v ne-
snesitelných  vedrech všichni chodí přes celou obec
s  konví  a o své stromy se starají. Považoval jsem
tuto myšlenku za originální, nadčasovou, která
vychovává naši i budoucí generaci k úctě k životu
a přírodě, k úctě k názvu své obce.

Nyní však moje představa dostává větší a větší
trhlinu. Pořád čtu jen  návody, jak se mám cho-
vat, abych získal povolení ke kácení stromů. A také
jsem v Újezdě  nikoho nepotka l  s  konví v ruce,
aby šel do obecního parku zalévat mladé strom-
ky. Naopak místo  rozrůstajícího se parku se  za
pouhý jeden rok, co v Újezdně bydlím, stromy
ztrácejí před očima.

A  tak se  tedy Radnice veřejně ptám: Existuje
postup, který jsem ve  svém příspěvku popsal?
A pokud ano, kde je ono místo,  kam se nové
stromy vysazují? Mohu i já dostat přidělený jeden
nebo několik stromů, o které  bych mohl pečovat?
Uvědomil jsem si tot iž  i  to, že nepotřebuji strom
pokácet, abych se o j iný mohl starat. Udělám to
rád pro sebe, pro nás i  pro název naší obce. I bez
kácení.

RNDr.  Pave l  Roušar

Újezd nad pařezy?
Jestliže jsem poukázala na bar-

voslepost naší  radnice při  umís-
tění benzínové pumpy doprostřed
obytné zástavby, musím napsat
o nemoci další, zřejmě té ž chro -

nické. V Újezdě nemají rádi stro -
my. Slova paní starostky v pro -
sincovém Zpravodaji jakoby  tato
tvrzení vyvracela, ale… Paní sta -
rostku znepokojuje kácení lesů.

Byla-li by  tato obava míněna
vážně, pak by nenásledovalo vzty-
čení vánočního stromu v parku
před školou. Pod svítící nádhe-
rou jsou jen mrtvé větve. Jak ob-
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divuhodný musel být ten strom
–  velikán, jemuž uříznutá špička
patřila. Rostl několik desetiletí
a jeho koruna skončila v Újezdě
jako potěšení na čtyři týdny.  Vím,
že se  to „tak dělá“, ale špatný
zvyk není hodný následování.
A navíc: kdopak se asi chtěl zbavit
svého vzrostlého stromu a ne-
mohl k jeho skácení dostat  po-
volení? Nebo, že by  takový kra -
save c  p o cháze l  z  nedávných
polomů? Pravdivým činem zne-
pokojené starostky by  bylo ofi-
ciální vysazení obecního vánoč-
ního stromu, který bude rok od
roku růst do větší krásy a rados-
ti. Děti by nepřišly o kouzlo svě-
týlek ve větvích a obci by zůstala
paráda o Vánocích i  po celý  rok.

V témže čísle Zpravodaje OŽPD
hlásá „jak kácet stromy“. Po -
dobná návod je trvale vyvěšen
na obecním nástěnce. Proč paní
Polanecká nenapíše stejně pře -
hledně a jasně „jak stromy ne-
kácet“ nebo „jak  a kde stromy
vysazovat“?Veřejní zodpovědní,

nepodceňujte dosah svých činů
a prohlášení, vyhlášek a dopo-
ručení! Do podvědomí nás obča-
nů vsouváte informaci o tom, že
je dobré kácet stromy a jediné,
co nás od žádoucího výsledku
zdržuje, je splnění bodu 1-7 na
předtištěném formuláři .  Pořád si
myslíme, že stromy jsou v přesile:
Dávno nejsou! Motorová pila řve
vítězně Újezdem. Každý má ně-
jaké povolení od úřadu, od le-
sáků, co na tom, že při jednom
„povoleném“ stromu padnou dva
další, stojící v cestě. Jaká jsou
kritéria pro povolení nebo zákaz
kácení? Jak úřad kontroluje do-
držení svého rozhodnutí: jaký je
postih při neuposlechnutí? Kde
je povinnost, či dobrý mrav a tra -
dice za strom poražený jiný vysa-
dit? Kde je informovanost a veřej-
ná vůle stromy chránit a bránit?
Prořezávat je a ošetřovat, aby
suché větve nepadly a listnáče
i jehličnany déle a úspěšněji odo-
lávaly škůdcům i náporům větru?

Pan Švejnoha, pobouřen člán-

kem o pumpě, mě odhalil. Ne-
narodila jsem se v Újezdě a do-
konce  j sem Újezd znala  jen
z  rodinných výletů. Jako měst-
ské dítě jsem byla okouzlena le-
sem a byla jsem si jista, že je
stejně samozřejmý jako třeba Kar-
lův most. Teď v Újezdě bydlím
a mám o les strach. A nejenom
o něj,  taky o všechny krásné,
vzrostlé a staré stromy v zahra -
dách  i  n a  veřejných prostran-
stvích. Protože v Újezdě stromy
rádi nemají. Vidí v nich nepřá -
tele zákeřně shazující listí a vět-
ve. Vidí v nich  překážky při úpra -
vách zahrad a stavbě silnic. Vidí
v nich nekalou konkurenci no-
vým fasádám.

Stereotypy nešetrného lidské-
ho chování se nezmění samy,  ze
dne na den. Tak volám na naše
radní: začněte sebe i  nás pře -
svědčovat o tom, že normální není
stromy kácet, ale chránit, vysa-
zovat a pečovat o ně. Těším se
na újezdské sázení stromů v roce
2005 a nám všem přeji krásný
Újezd nad Lesy a ne nad pařezy.

MUDr. Zita  Kazdová

MEZI LIDMI

Kam směřuje Újezdský zpravodaj?
V prvním čísle Újezdského zpravodaje mě velmi

zaujal článek redakční rady, který uveřejňuje „pra -
vidla pro uveřejňováni příspěvků“.  Pokusím se
o věcnou analýzu uvedeného článku. Je nezpo-
chybnitelné, že vydavatelem je MČ Praha 21  -
Újezd nad Lesy,  tedy nikoli ÚMČ. Členové  Re -
dakční rady jsou jmenováni Radou MČ. Nikde
jsem se nedočetl, že uvedená „pravidla“ schválila
Rada MČ. Předpokládám, že o těchto „pravidlech“
bude informováno i zastupitelstvo.

V bodě 2. je uvedeno, že periodikum je apoli-
tické. Tato  formulace je zavádějící a neodpovídá
skutečnosti. Všechny studijní texty i odborné pu-
blikace politologie jednoznačně vymezují pojem
politiky.  Politika  je  kategorie, která  ovlivňuje  spole-
čenské dění a nelze od ní abstrahovat. Vše, s čím
se každý člověk denně setkává, čím je ovlivňován,
ať  chce nebo nechce, je politikum. To jsou sku -
tečnosti, které jsou známé již od dob starých
řeckých filozofů.  To platí  i  pro Újezdský zpravo -
daj. Žádné medium, ať písemné nebo jiné nikdy
nebylo, není ani nebude apolitické. Vždy bude
vyjadřovat názor skupiny či jednotlivce, který ne-
musí být v souladu s jinými skupinami či jednot -
livci. Jsem skutečně zvědav,  jak s i  bude tento

článek Redakční rada vykládat a jak ho bude
realizovat. Lze na jednotlivých číslech Újezdského
zpravodaje dokladovat, že tato idea není pravdi-
vá. Zde bych se  chtěl obrátit i na pana Ing. Vojtu,
se kterým jsme o obsahovém zaměření Zpravodaje
diskutovali. Je to skutečně složitý problém, který
musí být řešen v souladu s potřebami i názory
občanů této městské části. A podle mého názoru
určitě nevystačíme s „apolitičností“.

Ostatní články uveřejněných „pravidel“ ani ne-
lze analyzovat jednotlivě. Mají totiž společného
jmenovatele. Tím společným jmenovatelem je cen-
zura. Nevím, kdo dal Redakční radě tuto pravo -
moc a kdo j i  kontroluje. Je skutečně možné, aby
Redakční rada rozhodovala  o tom, že nebude
uveřejňovat  rozdílné názory? Ptám se: rozdílné
názory  od koho nebo od čeho? To je apolitičnost?
Nemohu se zbavit dojmu, že uvedená „pravidla“
vychází ze směrnic FUTI a ČUTI, která neblaze
proslula p rávě radikální cenzurou. Kdyby náhodou
tento článek byl publikován, dovolím si laskavému
čtenáři vysvětlit i ony zkratky.  FUTI  -  Federální
úřad pro tisk a informace. ČUTI - Český úřad pro
tisk a informace. Pro vysvětlení, v těchto úřadech
pracovala i  řada dnes významných politiků.
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Vrátím se však k tomu podstatnému, co bychom
měli řešit. Tím problémem je obsahové zaměření
Újezdského zpravodaje. Je pravdou, že toto perio -
dikum je místními občany hojně sledováno a každý
občan bude mít různé názory a požadavky,  o čem
by  chtěl být informován.  Ale jedno by mělo být
nezpochybnitelné. Čtenář by měl mít možnost ši-
rokého spektra  informací i různých názorů, které
se dotýkají jeho života v městské části a přede-
vším by měl mít možnost se k nim vyjádřit. To
dnešní „pravidla“ moc neumožňují.

V této poslední části mě prosím omluvte, sdě-
luji pouze svůj osobní názor,  který nemusí být
v souladu se širokou čtenářskou veřejností. Pokud
by Újezdský zpravodaj dále nevydáva l  „apolitické“
jízdní řády MHD, subjektivní kroniku  komise vý-
stavby,  kalendárium, které se netýká městské části,

ročně se opakující rady zahrádkářům, velmi stručné
nic neříkající informace z rady, popisné informace
z různých setkání, atd. tak není o čem psát.

Pojďme se skutečně zamyslet, co všichni obča-
né naší městské části chtějí v Újezdském zpravo -
daji nalézt, zda je „objektivně“ a pravdivě infor-
muje, a současně jím dejme prostor,  aby mohli
zveřejňovat své názory a pocity.

Pokud nejsme schopni tento skutečně složitý
problém vyřešit, tak raději Újezdský zpravodaj ne-
vydávejme. Ušetříme městské části finanční pro -
středky jak na Redakční radu, tak na vydávání.
Vím, že můj článek asi nebude vydán, ale přesto
bych  chtěl vyvolat věcnou diskuzi, nikoliv polemi-
ku o obsahovém zaměření Újezdského zpravodaje.
Je  to periodikum, které má dlouholetou tradici
a  j e  velká škoda ji znehodnotit.

Dr.  Pavel Janda

MEZI LIDMI

ZE ŠKOLY

Ahoj dětičky, maminky a tatínkové,

jmenuji se Pípálek a jsem nejlepší kamarád dětí ze školky „Sluníčko “  v  Polesné
ulici 1690. V srpnu jsem se do školky nastěhoval  a od té doby  tam bydlím.
Mám svoje hnízdečko  ve třídě a hraj i  s i  s  dětmi a také koukám, aby  bylo
všechno v pořádku.

Budu Vám vyprávět, jak to  s  tou naší školkou vlastně je. Když jsem se sem
v srpnu nastěhoval, bylo tu ještě prázdno a moc se tu pracovalo. To je jasné, že jsempomáhal, ale
protože toho moc neunesu, tak jsem alespoň vymýšlel a radil, co kam dáme, a radil  a radil. To já
dělám rád. A když jsem jim to  tam všechno poradil, tak už na dveře klepal první školkov ý  den. Já se
bál. No, nemyslete si, že jsem nějaký strašpytel, ale uznejte,  že přijít do nové školky úplně poprvé mělo
přes padesát dětiček a já se o ně měl postarat. No, byl jsem trošku vyděšený,  ale nakonec jsem se
oklepal a splnil vše, co jsem měl za úkol. Seznámil se s dětmi, rozdal dárečky na přivítanou, ukázal
jim hračky a povídal si s nimi. Nakonec musím říct, že jsem to opravdu statečně zmáknul. A děti? Děti
byly ještě víc statečné než já. Paní učitelky se samozřejmě taky snažily,  ale já s i  stejně myslím, že beze
mě by  to nešlo.

Když už jsme si na sebe malinko zvykli, tak jsem dostal za úkol, abych pro děti zorganizova l  velké
indiánské hledání pokladu.  No řeknu Vám, že jsem se u toho přemýšlení pěkně zapotil,  ale paní
učitelky mě pak pochválily a děti mi za odměnu zazpívaly písničku.  Takže jsme šli po stopách  velkého
náčelníka kmene Pípalů, plnili úkoly, hledali zprávy a nakonec to  teda nebudete věři t .  Normálně,
nakonec jsme našli poklad. Plno stříbrných  kamenů, náramky přátelství a dokonce i nějaké to
občerstvení. No bylo to prima, ale pěkně mě to utahalo. Tak jsem pak týden spal.

Nemohl jsem ale spát moc dlouho, protože další pátek mě přišli vzbudit a povídají, že prý jestli už
mám na sobě sportovní číslo, protože nás čeká olympiáda. A já ho neměl. Naštěstí ještě jedno zbylo
a já ho dostal. Měl jsem osmičku. Osmičku,  tu já  rád. Je taková  kulaťoučká, buclaťoučká. Já běhal
spolu s dětmi, co mi síly stačily. Ale dětem to šlo lépe, protože mají delší nožičky.  A  ta k  vyhrály.  Já
totiž nesměl lítat. To je ale, co?



18

Tak jsem zase spal jak buk. A v noci  se mi zdálo, že bych mohl dětem vymyslet nějakou další
legraci. A netrvalo dlouho a představte si, že jsme měli popletenou školku. Kluci přišli oblečení jako
děvčata a holčičky jako  chlapečci. To  Vám byla náramná legrace. Jen jsem je nějak nemohl poznat.
Udělali jsme si v tělocvičně velko u  módní přehlídku a  fakt si  to užili. Druhý den už jsem věděl, kdo
je kdo, a ulevilo se mi. A představte  s i ,  že  mi  chtěli dát sukni?! No, kdo to kdy viděl? Pták Pípálek
a v sukni. Kloval jsem a kloval a nakonec jsem je přesvědčil.

Když člověk nebo ptáček hodně sportuje, hraje si, pracuje nebo přemýšlí, pak je jasné,
že další, co ze všeho nejvíc potřebuje, je jídlo. A my jsme na tom byli stejně. Já vám měl
pořádný hlad. Tak jsem vyhlásil, že budeme vařit.  A  tak se  u nás ve  školce vesele vařilo.
Obložené mísy,  kouzelné nápoje, zdobil dortík atd. Budu to muset asi zopakovat, děti by
si zase daly nějakou tu vlastnoručně vyrobenou dobrůtku. Však nás brzo čeká školkový
ples a tak tam se určitě něco moc dobrého pro můj zobáček najde.  Jednou ráno jsem

se probudil a nebudete věřit,  co se stalo. Před školkou stálo
policejní auto .  No, já se leknul. Ale paní učitelka  mi  to všechno
vysvětlila. To k nám dorazila pravá ,  úplně pravá  policie. Přišla
pravá paní policistka, já s i  do ní  klovnul zobáčkem a  fakt byla
pravá.
Začala dětem vyprávět, co mají a nemají dělat. Ukázala jim oprav-
dovskou pistol i  a  za to, že  byly tak hodné, jim ještě dala malé dárečky. Já jsem
dostal značkové pexeso. Abych do nikoho nenaboural, až půjdu ven,  a  taky
nekloval. Teď pěkně trénuji značky.  Už v ím, že STOP znamená, že mám zastavit.
Ale je to těžké. Na jaře přijedou znovu a budeme si dělat řidičáky. No, myslím,

že když už vím, kdy mám zastavit, tak určitě zmáknu i ten průkaz. Ale to se ještě musím nechat
vyfotit. Už jsem byl, ale tam mi to moc nesluší, tak to zkusím znovu. Mám tam moc žlutý zobáček.

Rád mám také divadlo. Byli jsme ve škole  a tam to  bylo moc fajn. Jmenovalo se to  „Nesplněný
slib“. J á  u ž  teď vím, že sliby se mají plnit. Pak nám dětičky ze základní školy předvedly pěkné
vystoupení. Já jsem se chysta l ,   že  taky zazpívám, ale než jsem se v šatně nalíčil, bylo pozdě. Děti už
stály seřazené a šly na oběd. Tak jsem byl alespoň na obědě za fešáka. I když dodnes nevím, jestli si
toho vůbec někdo všimnul.

Znáte autobus? To je asi hloupá otázka. Ale já ho neznal. Jednou stál u školky a pán uvnitř na mě
mával, abych si šel sednout. Když šly děti, tak jsem se osmělil a sednul si vedle pana řidiče. Ten pak
nastartoval a někam nás vezl. Bylo to  tam velké a krásné. Představte si,  že nás dovezl do kina. A to
kino jsme měli jenom sami pro sebe. Svítila tam malinká červená světýlka.  To  bylo jako  na  Vánoce,
ale Vánoce byly ještě daleko. Sednul jsem si a hned jsem spadnul, protože ty sedačky tam jsou
houpací. Pak si mě vzala paní učitelka na klín. Viděl jsem krásně. Kreslená pohádka se jmenovala
„Žralok“. Včera jsme s dětmi přemlouvali paní ředitelku,  že  bychom šli ještě. Už víme i na co. Na ty,
takový panáčky kreslený, no honem, jsou mi podobní. Jo, už vím. „Úžasňákovi“. Tak uvidíme, jak to
dopadne.

Málem bych zapomněl, co se stalo chvíli před Vánoci. Představte  s i  a  to  vážně neke,  teda to s i
vážně nevymýšlím, že přijeli za námi do Újezda prav ý  JŮ a HELE.  No, já jsem se s nimi musel nechat
vyfotit a na nožičce jsem měl podpisy, ale ty už nemám, protože se musím pravidelně mýt a také
každý den si i s dětmi čistím zoubky.  To  j e  vám u  toho ale legrace.

V prosinci jsem se hrozně těšil na Vánoce. Stejně jako dětičky.  Aby nám to utíkalo, tak vymyslely
paní učitelky úžasný čertovský den.  Teda.To  bylo něco. Ale protože jsem byl hodný, dostal jsem
bonbonkové autíčko a holčičky bonbonkovou hvězdičku. Kluci taky autíčko,  to  dá  rozum né. Ale pak
jsme začali pilně cvičit. Na besídku. To  vám ti  byla ale krásná besídka. V jedné třídě s andělíčky a ve
druhé s lucerničkami. A děti musely být moc hodné. Mám rád Vánoce, ty dárky,  to cukroví, vonící
františky, svíčky.  Ach. Až jsem z toho zase usnul. A spal jsem celé prázdniny.

Samožřejmě, že jsme dělali ještě hromadu dalších věcí, dokonce jsme měli i dorty k narozeninám
nebo kuličkovou soutěž, maminky a tatínkové s dětmi dělali „Cibuláčky“ atd. Ale to  bych se asi
uzobal. Už teď mě bolí zobáček, jak klovu do té klávesnice na počítači. To mě naučila pí ředitelka.

ZE ŠKOLY
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Jen nevím, jestli jsem tam, jak říkají děti, nenasekal víc chyb než je zdrávo.  Asi  k  tomu teď pustím pí
ředitelku, aby mě vystřídala, a půjdu si namazal zobáček heřmánkem. To pomáhá, říkal  mi  to krteček.
Tak zatím pa a věřím, že se k nám přijdete podívat. Anebo přihlásit? Anebo chodit? Anebo jenom
kouknout? Anebo si se mnou zahrát, to  bych s i  přál nejvíc. Tak pa, už klepu z posledních sil.

ZE ŠKOLY

Dobrý den děti a rodiče,

ten Pípálek je upovídaný. Mně teď nezbývá než Vás
všechny pěkně pozdravit. Doufám, že se na nás
přijdete podívat. Třeba až bude den otevřených
dveří. Jinak samozřejmě můžete  také přijít k zápisu.
A kdy?

Zápis do mateřské školy „Sluníčko“, která je
součástí Masarykovy základní školy,  proběhne dne
2. března 2005 od 9:00 do 17:00 hodin a dne
3. března 2005 o d  14:00 do 17:00 hodin. Srdeč-
ně Vás zveme a těšíme se na Vás.

Je také důležité zmínit, že máme v naší školce
nejen vzácně s e doplňující personál, ale také prima
rodiče, kteří s námi spolupracují, pomáhají nám
a sponzorují nás. Děkujeme. Bez nich  by  to nešlo
a v  příštích měsících se budeme snažit, abychom
naši spolupráci dále prohloubili.

Ráda bych využila této příležitosti a upřímně po-
děkovala paní učitelkám naší mateřské školy, které
se snaží dělat svou práci co nejlépe a s velkým
nadšením, jmenovitě  s l .  u .  Magda Novotná,
sl.u. Evička  Klimentová, sl.u. Káťa  Ferencová,  na-
šim pomocnicím pro  každou naši akci, které  tr-
pělivě snášejí naše výmysly, a  to  pí Šimkové  a  Wol-
fové a  p ředevším pí Václavíkové, která je naší
opatrovnicí. Samozřejmě také panu řediteli Kur-
kov i  a  veškerému zázemí naší základní školy.  Do
nového roku přejeme nám i Vám, abychom ne-
usnuli na vavřínech a dětičky byly vždy na prvním
místě. Hodně sil do další práce, energie, spoustu
nápadů a dětem krásné dny strávené v naší MŠ
přeje

pí  ředitelka MŠ
             B c .  S n ě ž í ková Soňa




